
Kirkerådet  
 
 
Justering av hovedgudstjenesten og alminnelige bestemmelser – høringsbrev 

--------------------------- 
 
HAREID SOKN HAR VALT  Å GI FØLGJANDE UTTALE (RAUD SKRIFT) TIL 
HØYRING OM  JUSTERING AV HOVEDGUDSTENESTA OG ALMENNE 
BESTEMMELSAR. 
 
 
Høring om Justering av hovedgudstjenesten og alminnelige bestemmelser  
 
 
Høringstema 1: Hvordan øke kvaliteten og antall deltakere i gudstjenesten.  
 
Høringsspørsmål 1 
1a: Hvordan mener dere gudstjenestereformen har påvirket gudstjenestelivet i deres 
menighet og i Den norske kirke?  
 
Postivt, vi har fått vore med på å bestemme / gjere endringar i vårt gudstenesteliv.  
Det har skapt engasjement. 
 
1b: Hva har fungert godt, og hva har fungert dårlig ved gudstjenestereformen?  
 
Godt:  
Kyrie og Gloria av Beite («klappe-gloria») fungerer svært godt, frå dei heilt små og 
opp til konfirmantar (blir av desse trekt fram som ein av «salmane» dei kjem på og 
liker best!) 
 
Vi har organisert forsongargrupper, oppsett på halvårsbasis. 
 
Bruker dåpsfølgje og andre medliturgar meir bevisst til oppgåver gjennom hele 
gudstenesten. 
 
Gode førebuingar og kontroll, fører det til tryggheit for alle, både medliturgar og 
kyrkjelyd. 
 
Dårleg: 
Største utfordringa har vore dei musikalske ledda, ein blir framandgjordt, kjenner seg 
ikkje igjen i dei ulike kyrkjene. Problematisk for vikarar -  med ulike liturgiar og 
musikk.  
For dei som er sjeldan til kyrkje, skaper det framandgjering, kjenner seg ikkje att i 
gudstenesteliturgien. 
 
Kommentar: Har hatt intensjon om å få i gang gudstenestegrupper med vaksne, dette 
har vi ikkje fått til grunna tid ein har til disposisjon. 
 
 



1c: Hvilke av de momentene som er nevnt ovenfor mener dere vi særlig bør rette vår 
oppmerksomhet mot i gudstjenestearbeidet fremover?  
 
1d: Hvilke behov ser dere for et mer variert gudstjenesteliv med ulike former for 
gudstjenester? 
 
I Hareid sokn treng vi ikkje fleire variantar av gudstenesta. Her er nok variasjon. 
 
Høringstema 2: Alminnelige bestemmelser for hovedgudstjenesten  
 
Høringsspørsmål 2: 
2:  Mener dere at det er behov for å justere eller presisere noe ved prosedyren for 
hvordan menighetens lokale grunnordning utarbeides og vedtas (jf. Alminnelige 
bestemmelser)? Hva bør endres?  
 
Hareid sokn meiner det bør vere soknerådet som bestemmer! 
 
Høringstema 3: Justeringer i hoveddel I. Samling, ledd 1 – 8  
 
Høringsspørsmål 3e:  
3e:  Er dere enige i at samlingsbønnen ikke lenger blir obligatorisk, men et valgfritt 
ledd?  
Hareid sokn er enige i at den kan vere frivillig, men vi vil beholde den. 
 
Høringsspørsmål 3 f:  
3f:  Har dere endringsforslag eller kommentarer til leddet syndsbekjennelse i 
høringsforslaget?  
Hareid sokn  meiner at den største endringa er vel det liturgen seier, og det er ok. 
 
Høringsspørsmål 3i:  
3i:  Er dere enige i at ledd 8 Dagens bønn blir obligatorisk i alle hovedgudstjenester, 
og ikke et valgfritt ledd?  
 
Hareid  Sokn meiner at dagens bøn skal vere med, som ein hovedregel.  
 
Høringsspørsmål 3 j:  
3j:  Gi eventuelt andre kommentarer til høringstema 3?  
Hareid sokn vil gjerne behalde kyrie (Kjell Mørk Karlsen) og gloria (Johan Varen 
Ugland) som no er innarbeidd og har stor tilslutning i kyrkjelyden. 
 
Hareid sokn har i fastetida har vi valt å ikkje bruke gloria, Berre kyrie og då i form av 
S13 nr 366: Nøden står for våre dører. Denne ordninga vil Hareid sokn gjerne 
beholde! 
 
Høringstema 4: Justeringer i hoveddel II. Ordet, ledd 9 – 17  
 
Høringsspørsmål 4:  
4:  Har dere endringsforslag eller kommentarer til hoveddel II. Ordet?  
4c) evangelium. 



Hareid sokn ønskjer å kunne høve til å velge Hallelujaomkvedet vekk  
unaturleg å syngje halleluja (når bibel-teksten er alvorleg og «tung») 
 
Hareid sokn vil behalde muligheita for dramatisering av evangelieteksta.  
Dette bruker vi ein del, spesielt med born på gudstenesta. 
 
4g) kunngjøringer 
Hareid sokn har valt å ha det i starten av gudstenesta.  Men vil vurdere å flytte dei til 
ein anna stad i gudstensta. 
 
Høringstema 5: Justeringer i hoveddel III. Nattverd, ledd 18 –21  
 
Høringsspørsmål 5a:  
5a:  Kommenter gjerne nattverdpraksisen i menighetene i dag med tanke på særkalk 
og/eller intinksjon og med tanke på mottakelse av nattverd stående eller knelende på 
alterringen/alterskranken?  
Hareid sokn  ser ikkje gode nok grunnar til at ikkje nattverden kan vere ein del av 
bønevandringa.  Spesielt gjeld dette under ungdomsgudstenester.  
Hareid sokn vil gjerne ha muligheit til det. 
 
 
Høringsspørsmål 5b:  
5b:  Gi gjerne kommentarer til valgene av ordene som er foreslått.  
Hareid sokn ser at beger vil kommunisere betre med barn og unge enn kalk.  Men for 
eldre er det eit så innarbeidd begrep som kan opplevast sårt at det blir teke bort.   
 
Høringsspørsmål 5c: 
5c:  Er dere enige i at takkofferet inngår i nattverdliturgien, og ikke i forbønnsleddet?  
Hareid sokn er einig i det. 
 
Høringsspørsmål 5e:  
5e:  Har dere kommentarer eller endringsforslag til ledd 19 og 20 i høringsforslaget?  
 
Høringstema 6: Justeringer i de enkelte nattverdbønnene  
 
Høringsspørsmål 6:  
6:  Gi gjerne kommentarer eller endringsforslag til nattverdbønnene?  
Hareid sokn meiner at liturgen vurderer kva bøn som passar best til ei kvar tid. 
 
Høringstema 7: Justeringer i hoveddel IV. Sendelse, ledd 22-25  
 
Høringsspørsmål 7:  

7:   Har dere kommentarer eller endringsforslag til hoveddel IV. Sendelse? 

Hareid, 03.04.2018 

Hareid sokneråd 



Gunnmar Grimstad, soknerådsleiar 


